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ROZHOVOR S NEJLEPŠÍM MLADÝM CHEMIKEM ČR  

Jméno:  Filip Kořínek                                                                                       

Rok narození:  2010

Základní škola:  ZŠ Letovice, okres Blansko

Učitelka chemie:  RNDr. Hana Nečasová

Zájmy:  IT technologie, chemie, programování, logické 
 hry, čtení, basketbal, letecká doprava

Filipe, před pár dny jsi získal titul krále mladých chemiků pro rok  
2025. V rekordní konkurenci více než 23 400 soutěžících jsi dokázal  
zvítězit. Jaký to je pocit? Očekával jsi, že bys mohl vyhrát, nebo to  
pro tebe bylo překvapení?  

I když jsem věděl, že jsem dobře připravený, samotné vítězství mě  
překvapilo. Konkurence byla obrovská a v praktické části soutěže jsem 
měl trochu obavy, že udělám chybu. Když pak zaznělo mé jméno jako  
vítěze, chvíli jsem tomu ani nevěřil. Byla to směs obrovské radosti  
a překvapení. Až postupně mi docházelo, co jsem vlastně dokázal —  
a že všechna ta dřina opravdu stála za to.

Na úspěších žáků mívají obvykle zásadní podíl jejich učitelé. Platí to i v tvém případě? Vaše škola dokázala v soutěži zvítězit  
už počtvrté…

Připravoval jsem se hlavně samostatně, ale paní učitelka Nečasová mi byla velkou oporou. Dodávala mi materiály, doporučovala  
zajímavé zdroje a vždy byla ochotná pomoct. Měl jsem štěstí, že jsem narazil na paní učitelku, která umí nejen vysvětlit látku, ale hlavně 
nadchnout pro chemii. Na jejích hodinách je skvělé to, že chemii vysvětluje srozumitelně a prakticky – díky tomu si člověk věci lépe 
zapamatuje. Za její přípravu a pomoc jí moc děkuji, určitě má podíl na mém vítězství.

Vítězství v Mladém chemikovi nebylo tvým jediným letošním úspěchem. Zúčastnil ses také celé řady olympiád. V jakém oboru  
se ti dařilo nejvíc?

Nejvíce se mi dařilo právě v přírodovědných soutěžích. V Chemické olympiádě jsem byl třetí v kraji, v Pythagoriádě jsem skončil druhý  
v okrese. Absolvoval jsem také Olympiádu z českého jazyka a obsadil sedmé místo v okresním kole. Nejvíce mě baví soutěže, kde mám 
prostor si věci promyslet a jít na řešení vlastním způsobem. Nemám rád slepé memorování, bližší je mi přemýšlení a hledání logických 
souvislostí.
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Čím je pro tebe chemie tak zajímavá a fascinující? Musel sis k ní cestu hledat, nebo to byla láska na první pohled?

Spíš to bylo takové postupné poznávání. Ze začátku jsem chemii vnímal jen jako další školní předmět, ale postupem času mě začala 
bavit, a to hlavně když jsem zjistil, jak moc souvisí s běžným životem. Fascinuje mě, že pomocí chemie lze rozluštit různé „zákulisní“ 
procesy kolem nás – od složení jídla po fungování těla nebo třeba čisticích prostředků. Baví mě, že díky ní dokážu lépe porozumět světu. 
Vlastně je to taková věda o životě, jen v trochu jiné podobě.

Chemie je také oborem, který se často předává z generace na generaci. Našli bychom nějakého chemika u vás doma? 

U nás doma se přírodním vědám nikdo moc nevěnuje. Jen děda byl lékař, takže měl k chemii trochu blíž. Já jsem asi výjimka, a tak jsem 
si chemii musel osvojit sám, což mě baví – je to jako objevovat nový svět, který doma nikdo nezná. O chemii občas doma mluvím, ale 
většinou se do diskuse nikdo nepřidá.

Co dělá nejlepší mladý chemik České republiky ve volném čase? Je chemie tvým jediným koníčkem, nebo ti zbývá prostor i na jiné 
aktivity?

Ve volném čase se věnuji hned několika různým aktivitám, chemie rozhodně není můj jediný koníček. Baví mě programování  
a IT technologie, což mi umožňuje rozvíjet logické myšlení i kreativitu. Kromě toho rád hraju logické hry a čtu knihy, které mi rozšiřují 
obzory. Sport je pro mě také důležitý, občas si zahraju basketbal nebo badminton a snažím se pravidelně posilovat, ať už doma nebo 
v posilovně.

Po prázdninách se staneš studentem gymnázia. Přemýšlel jsi už o tom, kam tvé kroky povedou po maturitě? V kapse tě hřeje 
příslib stipendia na Fakultě chemicko-technologické Univerzity Pardubice…

Stipendium je určitě velká motivace, to nebudu skrývat, ale ještě nejsem úplně rozhodnutý. Chemie mě baví jen do určité míry – možná 
bych ji chtěl spojit s IT, třeba v oblasti datové analýzy v medicíně nebo potravinářství. Uvidím, kam mě gymnázium nasměruje. Možností 
je spousta, zatím nechávám dveře otevřené.

Jak už jsme zmínili, zúčastnil ses celé řady jiných soutěží. V čem je podle tebe celostátní finále Mladého chemika výjimečné?

Finále mě opravdu překvapilo. Nebyla to jen obyčejná soutěž, ale celý den plný zážitků. Nechyběl zajímavý doprovodný program,  
který jsem si moc užil a něco nového se naučil.  Perfektní byla i atmosféra – všechno bylo skvěle zorganizované a připravené. Největší 
dojem na mě udělalo vyhlášení výsledků, které působilo velkolepě a slavnostně. Překvapilo mě také obrovské množství cen, včetně  
notebooku, který jsem vyhrál a který mě moc potěšil. Myslím, že na zážitek z finálového dne jen tak nezapomenu...

Děkujeme Filipu Kořínkovi za rozhovor a přejeme mu mnoho dalších studijních i osobních úspěchů!
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